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Městská část Praha – Benice 
Ing. Hana Karasová, starostka 

 

 

 
Be Nice z.s. 
U Císařské cesty 163/14 

103 00  Praha 10 – Benice 
 

Předseda 
Pan Petr Doležal 

V Praze dne 1. 3. 2016 

Č.j.: BEN 157/2016 HK 
 

 
 

 
Vážený pane předsedo, 
 

 děkuji Vám za zájem vašeho spolku o ochranu benické přírody, krajiny a 
životního prostředí. 

 
 Především bych Vás chtěla ubezpečit, že všichni zastupitelé a to včetně 
opozičních mají zájem naprosto stejný, chránit hodnoty benického území a 

podporovat rozvoj rozšiřováním přírodních zelených ploch. Jsme si dobře vědomi, 
že je to v zájmu všech benických obyvatel.  

 
 Celý problém okolo kácení břehových porostů kolem Pitkovického potoka 
je třeba posuzovat v širších souvislostech: 

 
 1) Koryto Pitkovického potoka je ve vlastnictví hl. m. Prahy, která 

zodpovídá za údržbu, čištění, bezpečnost a obnovu břehového porostu. Jsme 
rádi, že cca před 2 roky přešla správa potoka z organizace Povodí Vltavy na Lesy 
Praha, tuto organizaci zřizuje Magistrát. Ihned po našem nástupu loni v lednu 

jsme iniciovali mimořádnou protipovodňovu prohlídku za přítomnosti odborníků z 
OŽP MHMP, Lesy Praha a OŽP Prahy 22. Potok byl zanedbaný, z hlediska 

povodňové situace pro Benice nebezpečný, stromy na březích byly podmáčené a 
v důsledku toho některé popadané. S OŽP HMP a společností Lesy Praha jsme se 
domluvili na bezodkladném čištění koryta a odstranění větví a stromů, které 

blokovaly průtok.  Během loňského roku následně proběhlo také velice citlivé 
zpevnění břehů velkými kameny na dvou místech pod Benicemi, abychom 

zabránili postupující erozi břehů. Vše financoval MHMP. 
 S pracovníky OŽP HMP jsme v kontaktu, jsou to odborníci, kteří mají naší 
důvěru. Do budoucna bych byla moc ráda, pokud by se nám podařilo ve 

spolupráci OŽP HMP odstranit betonové bloky v intravilánu obce, vybudovat 
přirozené koryto, které by bylo zároveň součástí protipovodňových opatření 

obce. To je ale otázka vzdálenější budoucnosti. 
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 2) Váš podnět se zakládá na subjektivním a ničím nepodloženém pocitu, že 
se jedná o příliš rozsáhlý zásah, obáváte se narušení nebo zničení jedinečného 

biotopu.  
 Místo, na kterém je naplánované kácení většího počtu topolů je však již 
nyní poničené a to vlivem vichřice, která se tudy před lety prohnala. Tento 

přírodní úkaz již tehdy způsobil narušení biotopu v tomto prostoru. Snahou 
zamýšleného zásahu je zahájení jeho obnovy formou nové výsadby. 

 
 3) S odborníky OŽP HMP jsme situaci konzultovali a jejich zdůvodnění 
zásahu plně respektujeme. 

Ze sdělení OŽP HMP uvádím: 
 „Jak bylo uvedeno v oznámení o údržbě břehového doprovodu, chystáme 

se pokácet (březen 2016 nebo podzim 2016 a zima 2016/2017) celkem 51 
stromů.  
 Největší počet dotazů směřuje na pokácení 35 ks topolů. Tyto topoly jsou 

dnes na pokraji své životnosti a při každém větším větru z nich padá množství 
suchých větví do koryta vodního toku a na k němu přilehlé pozemky (cesty, po 

kterých se pohybují lidé). Tyto větve odklízejí zaměstnanci městské organizace 
Lesy hl. m. Prahy. I na základě jejich zkušeností z terénu bylo rozhodnuto o tom, 

že topoly budou pokáceny.  
 Dalším důvodem proč bylo rozhodnuto o větším rozsahu kácení je to, že 
plánujeme výsadbu nových stromů. Pokud by kácení probíhalo po etapách, pak 

by hrozilo poničení nových stromů (poničení samotným kácením případně i 
pohybem těžké techniky), které byly vysazené po předešlé fázi kácení.  

 Další věcí je i to, že stromy bude nutné vyvážet těžkou technikou. Máme 
za to, že bude lepší provést jeden rozsáhlejší zásah a uvést louky do původního 
stavu, než rok co rok vybírat jednotky stromů s tím, že těžká technika bude 

louky  „rozorávat“ každoročně.“ 
 

 
Vážený pane předsedo, Vaším podnětem jsme se zabývali na pravidelné pondělní 
poradě zastupitelů dne 29. 2. 2016 a neshledali jsme důvod k tomu, abychom 

iniciovali revizi vydaného oznámení č. j. MHMP/165853/2016. 
 

 Většinu zde uvedených důvodů jsem opakovaně říkala paní Steinhartové 
během našeho telefonického rozhovoru v úterý 23. 2. 2016.  
 

 
S pozdravem, 

 
Hana Karasová, 
Starostka 

 
 

 
Na vědomí: 
MHMP, Ing. Šlinger, Jungmannova 35/29, Praha 1 


